
       Protokół Nr 10.2011

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 24 października 2011 roku w godzinach 1400– 1535

Obrady  Komisji  otworzyła  i  prowadziła  Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  IRENA 
Markowska. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  6 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 6.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni gości wg załączonej listy obecności 
oraz:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Informacja dotycząca etapu realizacji Hospicjum w Ełku.
4. Opinia   do projektów uchwał,  które będą przedmiotem obrad najbliższej  sesji  

Rady Miasta.
5. Propozycje Komisji do projektu budżetu miasta Ełku na 2012 rok.
6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad.
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli 

zaproponowany porządek obrad jw. 
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli protokół Nr 9.2011 z dnia 26 września 2011 roku z ostatniego posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
 Na wstępie Z-ca Przewodniczącego Komisji  Irena Markowska powiedziała, że 

Hospicjum  jest  instytucją,  której  celem  jest  objęcie  opieką  medyczną, 
psychologiczną,  duchową  i  społeczną  osób  znajdujących  się  w  terminalnej 
(poprzedzającej  śmierć)  fazie  choroby oraz  niesienie  podobnej  pomocy rodzinom 
tych  osób.  Celem  hospicyjnej  opieki  jest  umożliwienie  choremu  najpełniejsze 
przeżycie terminalnego okresu choroby poprzez leczenie objawowe, pielęgnację oraz 
towarzyszenie choremu i jego rodzinie. Hospicja nie próbują więc wyleczyć pacjenta 
np.  z  choroby  nowotworowej,  dążą  jednak  do  tego,  by  uśmierzyć  towarzyszący 
chorobie  ból  fizyczny,  psychiczny  i  duchowy.   Ze  swojej  strony  radna  Irena 
Markowska powiedziała, że będzie dążyć, aby w Ełku powstało Hospicjum, jest taka 
pilna potrzeba. 



Radny  Bogusław  Wisowaty  –  zapraszaliśmy  Ks.  Dariusza  Kruczyńskiego  na 
posiedzenie Komisji. Chcieliśmy uzyskać informację, na jakim etapie są prace przy 
budowie  Hospicjum.  Temat  jest  delikatny i  drażliwy.  Na  poprzednim,  posiedzeniu 
Komisji  Pani  Anna  Redzińska  reprezentująca  Caritas  Diecezji  Ełckiej  mówiła,  że 
budynki  są  w  bardzo  złym  stanie.  W tej  chwili  nie  ma  kogo  zapytać  o  stan  tej  
inwestycji.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  powiedziała,  że  środowisko 
osób z którym się spotyka, jest żywo zainteresowane opieką Hospicjum. Na Komisję 
została  zaproszona  Pani  Małgorzata  Chmielewska z  Fundacji  „Niebieski  Parasol” 
w Ełku.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  dziwi  postawa  Caritas 
Diecezji  Ełckiej.  Budynki  przy szpitalu  „Pro-Medica”  zostały przekazane na ściśle 
określony cel. W tej chwili ze swojej strony nie może powiedzieć, na jakim etapie jest 
to  przedsięwzięcie.  1  czerwca  br.  Biskup  Ełcki  dokonał  wmurowania  „kamienia 
węgielnego” pod Dom Samotnej Matki. Była mowa, że obie te inwestycje mają być  
gotowe na rok 2015. W umowie przekazania tych budynków, był określony konkretny 
termin, należałoby to sprawdzić.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  naszym  celem 
zapraszając  Ks.  Dariusza  Kruczyńskiego  była  troska  o  realizację  tego  zadania. 
Chcieliśmy  zapytać,  w  czym  jako  radni  możemy  pomóc.  Ani  Caritas  ani  inna 
organizacja  może  sobie  nie  poradzić  z  kosztami  utworzenia  Hospicjum.  Może 
należałoby to  zadanie  realizować  wspólnie:  miasto,  powiat  oraz  inne samorządy. 
Natomiast  jeśli  chodzi  o  promesę  z  Narodowego  Funduszu  Zdrowia   to  może 
występować tylko właściciel, a zatem jedynie Caritas Diecezji Ełckiej. Celem naszego 
posiedzenia miało być określenie płaszczyzn wzajemnej współpracy.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  zwróciła  się  do  Pani 
Małgorzaty  Chmielewskiej  by  przybliżyła  działalność  Niepublicznego  Zakładu 
Domowej Opieki Paliatywnej i Długoterminowej „Niebieski Parasol” w Ełku. 

Pani Małgorzata Chmielewska powiedziała, że zadaniem „Niebieskiego Parasola” 
jest organizowanie i wykonywanie świadczeń zdrowotnych leczniczo-pielęgnacyjnych 
osobom, które ze względu na terminalną fazę choroby nowotworowej lub innej, nie 
poddającej  się  leczeniu  przyczynowemu,  potrzebują  stałej  opieki  i  korzystania  ze 
świadczeń zdrowotnych leczenia paliatywnego. 
Odbiorcami naszych działań są osoby, które ze względu na terminalną fazę choroby 
nowotworowej  lub  innej  choroby  nie  poddającej  się  leczeniu  przyczynowemu, 
potrzebują  stałej  opieki  i  korzystania  ze  świadczeń  zdrowotnych  leczenia 
paliatywnego.  Swym działaniem obejmujemy teren powiatu  ełckiego.  Potrzeby są 
ogromne,  ale  ograniczeni  jesteśmy limitami  Narodowego  Funduszu  Zdrowia.  My 
możemy w swoim zakresie zabezpieczyć jedynie miasto Ełk. Nasz zakład nie jest w 
stanie objąć opieką wszystkich potrzebujących.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska – dlatego tak bardzo walczymy 
o utworzenie w Ełku Hospicjum. Potrzebna jest opieka całodobowa, pielęgniarska. 
Hospicjum to zapewnienie  jak najlepszej jakości życia i wsparcia otoczeniu pacjenta. 
Działania hospicjum obejmują przeciwdziałanie bólowi, innym dokuczliwym objawom 
terminalnego okresu choroby, a także łagodzenie dyskomfortu w obliczu zbliżającej 
się śmierci. 

Pani Małgorzata Chmielewska powiedziała, że jest pilna potrzeba chociaż dwóch 
łóżek w szpitalu na opiekę doraźną dla pacjentów paliatywnych. Są często potrzeby 
podania naszym podopiecznym leków w warunkach szpitalnych.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski Powiedział, że ze swojej strony zwróci się 
również  do  Komendanta  108  Szpitala  Wojskowego  o  zapewnienie  takich  dwóch 
łóżek również w 108 Szpitalu Wojskowym.



Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański - „Pro-Medica” jest spółką miasta i jest 
wpierana  z  budżetu  miasta.  Dlatego  też  powinniśmy  wystąpić  z  zapytaniem  do 
Dyrektora Andrzeja Bujnowskiego, jaki byłby koszt tych dwóch łóżek, określając, że 
są to łóżka potrzebne do zabiegów doraźnych.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – jeśli chodzi o promesę 
z  Narodowego  Funduszu  Zdrowia  to  wnioskować  musi  właściciel.  Jeśli  Caritas 
Diecezji Ełckiej nie chce rozmawiać z Komisją, zwróćmy się do Prezydenta Miasta 
o podjęcie rozmów z Caritas Diecezji Ełckiej. Chcielibyśmy otrzymać informację na 
jakim etapie zaawansowanie są prace przy Hospicjum i  jak możemy wspomóc te 
działania. Czy wsparciem z budżetu miasta czy apelem do Narodowego Funduszu 
Zdrowia  o promesę. Nie wiemy, jak tą współpracę widziałby Caritas Diecezji Ełckiej.

Komisja  widząc  pilną  potrzebę  utworzenia  w  Ełku  Hospicjum  –  jednomyślnie 
6 głosami „za”  zwraca się z prośbą do Pana Prezydenta Miasta o podjęcie rozmów 
z  Caritas  Diecezji  w  Ełku  w  tym  temacie.  Jako  radni  chcielibyśmy  wesprzeć  tą 
inicjatywę.

Widząc jak w dzisiejszym świecie chory często spychany jest na margines, a jego 
choroba pozostaje sprawą wstydliwą i prywatną, Hospicjum powinno być miejscem, 
w którym człowiek cierpiący znajdzie należne mu miejsce, będzie czuł się potrzebny, 
szanowany i traktowany z godnością.  

Około  90%  chorych  w  terminalnej  fazie  choroby  potrzebuje  również  leczenia 
farmakologicznego,  dlatego  też  Komisja  w  głosowaniu  jawnym  –  jednomyślnie  6 
głosami  „za”   zwraca  się  o rozważenie  możliwości  wyznaczenia  w szpitalu  „Pro-
Medica”  dwóch  łóżek  na  opiekę  doraźną  dla  pacjentów  paliatywnych.  Prosimy 
o  określenie  szacunkowych   kosztów  utrzymania  tych  dwóch  łóżek  szpitalnych 
i rozeznanie się, czy istniałaby możliwość otrzymania sfinansowania  z Narodowego 
Funduszu Zdrowia. 

Do punktu  4- ego
 Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie zmian 

w  budżecie  miasta  Ełku  na  2011  rok  w  zakresie  wydatków  realizowanych 
i nadzorowanych przez Wydział Spraw Społecznych - zmiana dotyczy zmniejszenia 
środków przeznaczonych  na poręczenie  spłaty  kredytu  dla   „Pro-Medica”  w roku 
2011 w kwocie 339.000 zł oraz przeznaczeniu tej kwoty na podwyższenie kapitału 
zakładowego Spółki „Pro-Medica”.
    Jest to już nasze ostatnie przesunięcie środków finansowych z poręczenia na 
dokończenie  remontu  przychodni  przy  ul.  Konopnickiej.  Od  przyszłego  roku 
wprowadzamy do budżetu miasta milion złoty na realizację inwestycji niezbędnych 
dla dalszego prawidłowego funkcjonowania szpitala „Pro-Medica”.
Jest  jeszcze  autopoprawka  dotycząca  przesunięć  między paragrafami  w zadaniu 
pomoc  społeczna,  na  zabezpieczenie  środków  na  realizację  zadań  samorządu 
w formie małych zleceń, chodzi o środki dla Noclegowni „Monar Markot.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 5 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 
2011 rok w części dotyczącej tematycznie prac Komisji wraz z autopoprawką.

* * *
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  zmieniający 

uchwałę  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  świadczenia  publicznych  przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk.



Wojewoda  Warmińsko-Mazurski  pismem  znak:  PN.021.488.2011  z  dnia  26 
września 2011r. stwierdził nieważność § 1 uchwały nr IX.82.2011 Rady Miasta Ełku 
z dnia 28 czerwca 2011 r.  w sprawie ustalenia opłat  za świadczenia publicznych 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk (Dz. Urz. Woj. War.-Maz. Nr 110, 
poz. 1817).

Wojewoda Warmińsko-Mazurski stwierdził, że postanowienie zawarte w §1 w/w 
uchwały  stanowiące,  iż  „nieodpłatne  świadczenia  wychowania  przedszkolnego  w 
zakresie podstawy programowej realizowane są w godzinach od 8:00 do 13:00”, co 
w istotny sposób narusza art. 14 ust.5 ustawy o systemie oświaty, gdyż Rada Miasta 
nie posiada podstawy prawnej do wprowadzania takiego uregulowania.
Wobec powyższego projekt przedmiotowej uchwały wprowadza zmianę w zapisie §1 
uchwały,  który  mówi,  ze  świadczenia  udzielane  przez  publiczne  przedszkola 
prowadzone  przez  Gminę  Miasto  Ełk  uwzględniające  realizację  podstawy 
programowej  wychowania  przedszkolnego  udzielane  są  bezpłatnie  w  wymiarze 
5 godzin zajęć dziennie od poniedziałku do piątku.  
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie  - 
zaopiniowali  pozytywnie projekt uchwały  zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia 
opłat  za  świadczenia  publicznych  przedszkoli  prowadzonych  przez Gminę Miasto 
Ełk.

* * *
Inspektor  ds.  współpracy  z  organizacjami  pozarządowym  Maciej  Juchniewicz 

omówił  projekt  uchwały   w  sprawie  przyjęcia  Ełckiego  Programu  Współpracy 
samorządu  miasta  Ełku  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rzecz wspólnoty samorządowej w 
roku  2012.  Ełcki  Program  Współpracy  określa  zasady  współpracy  finansowej  i  
niefinansowej,  w  szczególności  zadania  i  kwoty  na  realizację  zadań  własnych 
samorządu miejskiego w Ełku przez podmioty określone w ustawie o działalności  
pożytku publicznego i o wolontariacie (otwarty konkurs ofert), priorytetowe działania 
dotyczące współpracy oraz zespoły doradcze i opiniujące złożone z przedstawicieli 
organizacji  pozarządowych,  radnych  Rady  Miasta  w  Ełku  i  pracowników  Urzędu 
Miasta w Ełku. Zmiana jaką między innymi wprowadzamy, to oddzielny konkurs dla 
sportu  amatorskiego  i  oddzielny  dla  sportu  tzw.  „wyczynowego”.  Zostały  również 
uwzględnione poprawki  zgłoszone przez poszczególne Komisje Rady Miasta oraz 
autopoprawki  Prezydenta  Miasta.  Radni  tej  Komisji  otrzymali  w  pełni  poprawiony 
tekst projektu uchwały.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie  - 
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Ełckiego  Programu 
Współpracy  samorządu  miasta  Ełku  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi 
podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  rzecz  wspólnoty 
samorządowej w roku 2012 wraz ze wszystkimi poprawkami.

* * *
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił się z pytaniem – czy przewiduje 

się wprowadzenia dodatkowych punktów do porządku obrad najbliższej sesji  rady 
Miasta?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – będziemy wnioskowali  o uzupełnienie 
porządku  obrad  o  informację  z  realizacji  zadań  oświatowych  i  taka  informacja 
zostanie radnym przekazana łącznie z wynikami testów egzaminów gimnazjalnych. 
Do  końca  października  jesteśmy  zobowiązani  Radzie  Miasta  taką  informację 
przedstawić.



  
Do punktu  5- ego

 Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  do  członków  Komisji 
o zgłaszanie wniosków do budżetu miasta na rok 2012. Ze swojej strony wnioskuje 
o  kwotę  1 mln zł  na  zadanie inwestycyjne   dostosowania budynku szpitala  do 
rozporządzenia Ministra Zdrowia (przeniesienie i modernizacja bloku operacyjnego, 
OIM, izba przyjęć).
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali wniosek pozytywnie.

Radny Bogusław Wisowaty – jeśli Narodowy Fundusz Zdrowia nie sfinansuje tych 
dwóch  łóżek  w „Pro-Medica  o  które  wnioskuje  Komisja   to  czy miasto  w swoim 
budżecie znajdzie jakieś środki na ten cel?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  wpierw  Dyrektor  „Pro-Medica”  musi 
określić koszty, na pewno będziemy starali  się pomóc. Docelowo powinno w Ełku 
działać Hospicjum.
Jeśli  chodzi  o przyszłoroczny budżet miasta, będziemy wnioskowali  z programów 
profilaktycznych  szczepienia  przeciwko  grypie.  Chcemy  również  przeznaczyć  już 
konkretną kwotę na inwestycje szpitala, na 2012 rok 1 mln złotych oraz w kolejnych 
czterech latach również po 1 mln zł.

Radny  Bogusław  Wisowaty  –  wnioskuje  by  wesprzeć  wykonanie  szczepień 
przeciwko grypie dla osób starszych.

Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  –  Komisja  wnioskowała  o  szczepienia 
przeciwko  pneumokokom dla  dzieci  w wieku  2  lat.  Wniosek ten  w tym roku  nie 
uzyskał  akceptacji  Prezydenta  Miasta.  Szczepienia  te  są  zalecane  przez  lekarzy 
pediatrów. Jest to jednorazowa szczepionka dla dzieci w wieku 2 lat. W programie 
szczepień profilaktycznych wystarczyłaby kwota 30-40 tys zł. 

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zgłosił wniosek o przeznaczenie kwoty 80 
tys  zł  na  szczepienia  profilaktyczne  przeciwko  grypie  dla  osób  starszych  oraz 
przeciwko pneumokokom dla dzieci w wieku 2 lat.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali wniosek pozytywnie.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił się z wnioskiem o przeznaczenie 
kwoty 100 tys.  zł  na wykup świadczeń zdrowotnych, specjalistycznych tzw. „Białe 
soboty” dla mieszkańców naszego miasta w 108 Szpitalu Wojskowym.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że do 14 tys euro wystarczy 
wprawdzie zapytanie ofertowe,  może tutaj być kłopot z całą procedurą
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali wniosek pozytywnie.

Komisja zgłosiła następujące  wnioski do projektu budżetu miasta Ełku na 2012 rok:
1) Wprowadzenie  do  planu  inwestycji  wieloletnich  tytułu  zadania  inwestycyjnego 

dostosowania  budynku  szpitala  do  rozporządzenia  Ministra  Zdrowia 
(przeniesienie  i  modernizacja  bloku operacyjnego,  OIM,  izba przyjęć)  z  kwotą 
1 mln zł.

2) Przeznaczenie kwoty 80 tys zł na szczepienia profilaktyczne przeciwko grypie dla 
osób starszych oraz przeciwko pneumokokom dla dzieci w wieku 2 lat.

3) Przeznaczenie  kwoty  100  tys.  zł  na  wykup  świadczeń  zdrowotnych, 
specjalistycznych  tzw.  „Białe  soboty”  dla  mieszkańców naszego miasta w 108 
Szpitalu Wojskowym.



Do punktu  6- ego
 Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski odczytał pismo  z Narodowego Funduszu 

Zdrowia, Warmińsko-Mazurski Oddział Wojewódzki w Olsztynie. Jest to odpowiedź 
na  przesłane  Postanowienie  Rady Miasta  w sprawie  problemu pogarszającej  się 
dostępności pacjentów do świadczeń zdrowotnych realizowanych przez Mazurskie 
Centrum Zdrowia Zakład Opieki Zdrowotnej w Ełku – PRO-MEDICA w Ełku sp. z o.o. 
oraz 108 Szpital Wojskowy SPZOZ w Ełku – pismo w załączeniu do protokołu. Nie 
jest  to  w ogóle  odpowiedź na temat  Nie  o  to  chodziło,  by porównywać  wartości 
świadczeń  zdrowotnych.  Z  ubolewaniem  przyjmujemy  to  pismo,  nie  o  to  nam 
chodziło. Czy my mamy udzielić odpowiedzi?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  powinniśmy  raczej  pojechać  do 
Dyrektora Zakrzewskiego i  porozmawiać, że mamy nadwykonania w procedurach 
medycznych  i  brakuje  nam środków.  Nas  nie  uspokaja  stwierdzenie,  że  średnia 
wojewódzka jest jeszcze niższa.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni gości wg załączonej listy obecności oraz:

